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Leg de verbinding

P
asgeleden trof me een radiobericht over een Oekraïner die na 
het uitbarsten van de oorlog in zijn land zich in paniek afvroeg 
waar hij naartoe kon. Toen herinnerde hij zich een Griekse  
studiegenote die hij nog kende uit Groningen. Hij zocht  

contact met haar en zij ontving hem met open armen. Zo levert een 
periode studeren in het buitenland niet alleen handige vakantie- 
adressen op, maar ook een stevig netwerk van mensen op wie je  
kunt terugvallen in tijden van nood. Een mooi voorbeeld van hoe de 
internationalisering in het onderwijs kan bijdragen aan het ontstaan 
van bijzondere, sterke banden over de grenzen heen. 
Die verbinding met Groningen en met elkaar als alumni van de RUG 
speelt ook een belangrijke rol in het nieuwe Groot Handelshuis 
in het oude V&D-pand aan de Grote Markt, waar we ons House of 
Connections vestigen. Eind juni gaan we deze locatie feestelijk openen. 
Pal naast de ingang van restaurant La Place loop je dan een brede, 
monumentale trap op langs een geweldige muurschildering van zeker 
dertig meter lang. Onze kunstcommissie heeft net een jonge kunste-
nares geselecteerd voor de artistieke invulling. Boven richten we de 
thematische ruimtes van de nieuwe interdisciplinaire schools in. De 
naamgevers van deze schools zijn bijzondere alumni: Wubbo Ockels 
(energie en klimaatverandering), Jantina Tammes (digitale ontwikke-
lingen) en Aletta Jacobs (sociale veerkracht en meer gezonde jaren) en 
de middeleeuwer Rudolf Agricola uit Baflo (duurzaamheid). Zo laten we 
zien dat wij allen staan op de schouders van onze voorgangers.
Het wordt een toegankelijke plek, middenin de binnenstad en natuur-
lijk fantastisch om naartoe te komen voor een leuke activiteit. Al was 
het maar om weer eens terug te zijn in het oude V&D-pand waar je 
als student je pennen en notitieblokken kocht of koffie ging drinken. 
We gaan hier allerlei activiteiten organiseren, zoals publiekslezingen, 
debatten, presentaties van studenten en wetenschappers, tentoon-
stellingen en conferenties. Daarbij willen we kunnen inspelen op de 
actualiteit. Neem de presentatie van het parlementaire rapport over 
het Groningse gas. Dat is typisch zo’n moment waarop je meteen een 
debat zou willen agenderen in dit pand, met studenten, alumni  
en onderzoekers, Stadjers, Ommelanders en ondernemers. Door de 
flexibele indeling kunnen we dat daar gewoon gaan doen. Ik weet 
zeker dat ons House of Connections een toffe plek wordt, waar we de 
verbinding met elkaar opzoeken. Ik kijk uit naar mooie ontmoetingen, 
veel reuring en onverwachte momenten van inspiratie. 
 
Cisca Wijmenga rector magnificus

WIJMENGA’S WERELD
OPGETEKEND DOOR MARJAN BROUWERS
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STELLING  ‘SCHILDPADDEN KUNNEN MEER OVER DE WEG VERTELLEN DAN HAZEN.’ (KHALIL GIBRAN)  JAN VOORWINDEN MEDISCHE WETENSCHAPPEN

een sterke welvaartsstaat. De markt heeft absoluut geen 
vrij spel. Neem alleen al de energiesector… of de woning-
markt, die is totaal dichtgereguleerd.’

CO2-heffing
Hoe zorg je er dan voor dat die korte- en langetermijn-
belangen bij elkaar komen? ‘Dat doe je door uitstoot een 
prijs te geven. Dan wordt het verlieslatend om zo te pro-
duceren dat er maatschappelijke schade uit voortkomt. 
Dan prijs je de toekomstige schade nu al in. Daarom 
blijven economen hameren op een CO2-heffing, dat is 
gewoon het allerbeste om te doen.’ 

Phlippen zou het wel weten als ze minister-president 
was: niet alleen grote uitstoters beprijzen, zoals nu, 
maar alle vervuilende activiteiten. Tegelijkertijd rela-
tiveert ze haar eigen stelligheid: ‘Ik heb de overheid de 
laatste jaren wel wat beter leren begrijpen. Beprijzen van 
alle uitstoot gaat deels voorbij aan wat mensen ervaren. 
Mensen met geld betalen gewoon, maar mensen met 
een kleine beurs hebben die optie niet. Die moeten hun 
gedrag veranderen, terwijl rijke mensen die dans ont-
springen.’ Daarom durft de Nederlandse overheid brede 
beprijzing van uitstoot nog niet aan. Wel gebeurt er vol-
gens Phlippen van alles op het gebied van regulering en 
subsidiëring. Stellig: ‘Maar we moeten vééél meer tempo 
gaan maken. De klimaatverandering zal nog hele grote 
aanpassingen vragen.’ 

Vaart maken
Vaart maken met de verduurzaming, dat is haar ambitie 
bij de bank en ook bij de RUG. ‘Ik ben praktijkhoogleraar. 
Ik ga me bezighouden met de vraag: wat uit de weten-
schap kan ons nu helpen een stap vooruit te zetten?’ In 
Amerika is net besloten iedereen die een elektrische auto 
koopt een subsidie te geven van 7500 dollar. Voorwaarde 
is dat die auto niet meer dan 50.000 dollar kost. ‘Die dui-
delijkheid zorgt ervoor dat consumenten ervaren “Hé, ik 
kan het nu doen”, terwijl producenten weten dat ze met 
hun prijs onder die 50.000 dollar moeten blijven.’ 
Phlippen ziet haar theorie bevestigd: ‘De overheid moet 
mensen geld geven om de draai te maken, maar ook uit-
stoot duur maken en heel erg duidelijk zijn over wat niet 
meer kan per wanneer.’

‘We leven in een wereld waarin 
vervuilende economische  

activiteiten het meest lonen’


